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Představujeme kandidáty do 
vedení Hospodářské komory ČR
Podnikatelé na letošním sněmu Hospodářské komory ČR vyberou mimo jiné nového prezidenta a viceprezidenty.  
Přinášíme stručné shrnutí priorit jednotlivých kandidátů, kteří se o posty v komorovém prezidiu budou ucházet  
a jejichž kandidatura byla podána do 30. dubna.

Všem kandidátům jsme položili stejný dotaz: Pokud se stanete prezidentem HK ČR, jaké jsou vaše hlavní priority?  
Co bude vaším hlavním podnikatelským tématem?

Martin Pecina
kandidát na prezidenta, navržený KHK Moravskoslezského kraje

Pokud se stanu prezidentem Hospodářské komory, 
stabilizuji ji jako instituci. Komora jako zástupce 
podnikatelů zřízený zákonem nemá po více než 
30 letech své vlastní sídlo, není členem tripartity 
a nemá vyřešené stabilní financování. Toto jsou 
jednoznačně mé tři hlavní priority, které bych 
řešil během následujícího funkčního období. 
Klíčové je zejména dosáhnout přijetí Komory 
jako stálého člena tripartity, který musí být do 
budoucna vnímán všemi partnery jako hlavní 
zástupce podnikatelského stavu v naší zemi. 
Financování Komory je další klíčové téma. Vždy 
se bude jednat o financování kombinované z více 
zdrojů, ale primem musí být financování stabilní, 

spojené s vlastní činností Komory. Existují zdroje 
pro podporu zaměstnanosti, exportu a některých 
dalších činností, které by mohla Komora převzít. 
Síť okresních komor je možno využít i pro mnoho 
dalších aktivit. Konkrétní postupy však musí 
vzniknout na základě kvalifikované diskuze. Tuto 
diskuzi bych chtěl organizovat, moderovat a její 
výsledky poté prosazovat.
Podnikatelských témat je jistě mnoho, ale sou‑
středit bych se chtěl na to, co dnes podnikatele 
nejvíce trápí. Zejména je potřeba řešit ceny energií, 
vysokou inflaci a vše, co se týká eliminace násled‑
ků nesmyslných opatření obecně nazývaných jako 
Green Deal.

Zdeněk Zajíček
kandidát na prezidenta, navržený ICT Unií

Pokud získám důvěru ve volbě prezidenta Komory, 
budu pokračovat v naplňování jejích hodnot, které 
reprezentuje – jsou jimi síla, respekt a nezávis‑
lost. Jsem přesvědčen, že tyto hodnoty dokázala 
Komora uplatnit v čase covidu a energetické krize, 
kdy nejen pro své členy prosadila opatření, která 
dopady alespoň zmírnila. Krize ukázaly, že pro 
zachování a posílení konkurenceschopnosti bude 
nutné v následujících deseti letech projít náročným 
obdobím a vyřešit energetickou soběstačnost a ak‑
tivně reagovat na rozvoj digitalizace, robotizace 
a nástup AI. Nabízím odvahu, že sami nebo spolu 
s dalšími můžeme pro klíčové oblasti zpracovat 
vize a strategie a najít pro jejich naplňování strate‑
gická partnerství.
Máme obrovský potenciál v našich členech, jejich 
kompetencích a schopnostech. Jedinečnost, 
kterou má Komora ve své regionální síti, máme 

efektivně využít a hledat cesty pro její racionální 
uspořádání a vícezdrojové financování. Musíme 
využívat i obrovský odborný potenciál našich 
společenstev. Energetika, infrastruktura, staveb‑
nictví, digitalizace, robotizace, věda, inovace, 
export, trh práce, daně, regulace a byrokracie, 
celoživotní vzdělávání, mistrovská zkouška jsou 
jen některými oblastmi, na které se máme sou‑
středit. Netajím se tím, že chci spolupracovat se 
SPČR, KZPS, AMSP, Agrární komorou a dalšími. 
Pro naplnění klíčových strategií se neobejdeme 
bez spolupráce s vládou, parlamentem a politiky 
na úrovni krajů a měst. I v této oblasti musíme 
hledat respektované partnerství, a pokud ho ně‑
kdy nenajdeme nebo půjdou politická rozhodnutí 
proti oprávněným zájmům podnikatelů, budeme 
nuceni se viditelně ozvat. I to je role, kterou jsem 
připraven převzít.
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Irena Bartoňová Pálková
kandidátka na viceprezidentku, navržená Českou asociací úklidu a čištění
Mými hlavními prioritami je zaměstnanost 
a vzdělávání. Největším problémem podnikatelů 
je nedostatek pracovníků a získávání zaměstnan‑
ců s potřebnými znalostmi a dovednostmi pro 
jednotlivé obory. Mám jasnou představu, jak pomoci 
zaměstnavatelům v oblasti propojení se vzdělávací‑
mi institucemi včetně dalšího profesního vzdělávání 
i jak vytvořit fungující a flexibilní systém získávání 
nových pracovníků.
Dále bych se chtěla věnovat propojení komor a spo‑
lečenstev tak, aby došlo k trvalé finanční stabilizaci 
a spolupráci. Posláním Komory by mělo být vymě‑

ňovat si zkušeností pořádat semináře a podněcovat 
k podnikání, proto bych také ráda založila Komoro‑
vé centrum podpory podnikání. Aktivní spolupráce 
s ostatními profesními svazy na společném zastupo‑
vání a hájení zájmů podnikatelů, a to především těch 
malých a středních, je toho součástí. 
Hospodářskou komoru je nutné odpolitizovat 
a vrátit jí zpět její roli zákonného zástupce, který 
reaguje na podnikatelské problémy, a to apoliticky, 
bez osobních ambicí a finančních zájmů.

Filip Dvořák
kandidát na viceprezidenta, navržený Jihočeskou hospodářskou komorou
Nabízím své schopnosti a zkušenosti a v neposlední 
řadě energii a čas, aby Komora mohla ještě lépe 
hájit zájmy podnikatelů a usilovat o co nejstabilnější 
prostředí pro podnikání. Od ideálu jsme bohužel 
na hony vzdáleni. Je nezbytné zajistit dlouhodobé 
a stabilní financování činnosti Komory. Musíme 
zintenzivnit výměnu informací o dobré praxi uvnitř 
mezi ústředím a jednotlivými složkami a intenzivně 
rozvíjet komunikaci, zejména vůči politikům i veřej‑
nosti. Výsledky činnosti Komory musí být vidět, Ko‑
mora musí být respektovaným partnerem na všech 
úrovních politického rozhodování veřejné správy. 

To se nepovede bez maximálního nasazení reprezen‑
tantů Komory na všech úrovních. Komora musí 
fungovat jako skvěle nastavený holding všech jejích 
složek. Naším bohatstvím jsou špičkoví zaměst‑
nanci, kteří každodenně zajišťují chod komorového 
systému. Ty musíme umět adekvátně zaplatit.
Mým hlavním podnikatelským tématem bude za‑
jištění stabilních dodávek energií za dostupné ceny 
a nastavení takových parametrů a tempa dekarbo‑
nizace a transformace české energetiky, průmyslu 
a dopravy, aby jejich výsledkem nebylo bezúčelné 
poškození konkurenceschopnosti českých firem.

Jana Havrdová
kandidátka na viceprezidentku, navržená Českou komorou fitness
HK ČR vnímám jako jedinečné propojení lidí, kteří 
mají společný zájem, a to kvalitně podnikat v České 
republice. Rolí Komory by pak mělo být maximálně 
se zasloužit o to, aby měli podnikatelé napříč sektory 
dobré podmínky, které nastavují jasná pravidla, ale 
současně nepředstavují nadměrnou administrativní 
či jinou zátěž. 
Mým oborem je podpora aktivního životního stylu 
a pravidelné pohybové aktivity napříč generacemi. 
Toto zdánlivě jasné a přirozené téma je však ve spo‑
lečnosti hluboce podceňované a dopady nedostatku 
pohybu mají široký a velmi fatální dopad na všechny 

generace a zvyšují náklady na preventivní i léčebnou 
péči státu i na důchodový systém. Aktivní a zdravý 
zaměstnanec je nedílnou součástí dobře fungující 
firmy a současně pro firmy je péče o jejich zaměst‑
nance součástí společenské odpovědnosti. 
Podpora aktivního životního stylu je pro mne 
průřezové téma napříč vzděláváním, zdravotnictvím 
a sektorem služeb až k cestovnímu ruchu. Tyto 
oblasti a jejich rozvoj, zcela samozřejmě nad rámec 
aktivního životního stylu, jsou i tématy, do kterých 
bych se ráda v roli viceprezidentky HK ČR efektivně 
zapojila.

Radek Jakubský
kandidát na viceprezidenta, navržený KHK Královéhradeckého kraje
V tomto období pro mě byly klíčové především 
zahraniční politika a podpora exportu a průmyslu. 
Těmto oblastem bych se rád věnoval i v dalším 
tříletém funkčním období. Jsme proexportní zemí 
a export je pro nás nesmírně důležitý. Proto jsem 
přesvědčen, že ekonomická diplomacie je jedním ze 
základních stavebních kamenů, jak pomáhat českým 
firmám. Nedávný restart zahraničních misí proto 
považuji za jeden z klíčových předpokladů úspěchu 
českých firem na zahraničních trzích.
Velmi důležité je však pro podnikatele i zkrocení cen 
energií a včasné informace o vládních strategiích. 

Naši podnikatelé zkrátka potřebují vytvořit vhodné 
podmínky pro konkurenceschopnost. A tím nemy‑
slím jenom tu evropskou, ale i celosvětovou. České 
firmy mají vynikající jméno po celém světě. Zahra‑
niční trhy však mají specifické požadavky, a proto 
tuzemské firmy potřebují vytvářet zdroje pro vývoj 
a investice do nových technologií nebo digitalizace.
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Roman Pommer
kandidát na viceprezidenta, navržený Cechem obkladačů ČR
Jako viceprezident Hospodářské komory a zároveň 
prezident Cechu obkladačů ČR chci věnovat největší 
pozornost rozvoji a podpoře řemeslných oborů 
v ČR. Propagaci řemesla a práce rukama považuji 
pro celou ekonomiku za naprosto klíčovou. 
S kolegy z partnerských škol bychom rádi i nadále 
rozvíjeli projekty polytechnických dílen, aby si 
už nejmenší generace osvojila základní tech‑
nické dovednosti. Mojí dlouhodobou snahou je 
také legislativně ukotvit Mistrovskou zkoušku 
a prostřednictvím začleněných cechů ji zkoušet 
a udělovat.

V posledních letech se mi ve spolupráci s kolegy po‑
vedlo zajistit účast českých reprezentantů na soutěži 
technických oborů Euroskils. Česká republika se 
v roce 2021 zúčastnila poprvé se čtyřmi reprezen‑
tanty a pro letošní rok se povedlo již nominovat dal‑
ších šest zástupců jednotlivých řemeslných profesí 
na Euroskils do Polska. 
Svůj mandát chci využít i k rozvoji agendy celoživot‑
ního učení, které je z hlediska budoucích proměn 
pracovního trhu vlivem digitalizace nedílnou sou‑
částí budoucího vývoje tuzemského hospodářství.

Tomáš Prouza
kandidát na viceprezidenta, navržený Svazem obchodu a cestovního ruchu ČR
Předchozí tři roky ve vedení Hospodářské komo‑
ry ČR mě naučily dvě důležité věci – nesmíme se 
bát a naše priority musíme umět dobře připravit 
a vysvětlit. Covidová krize i ta loňská energetická 
výrazně posílily pozici a respekt HK ČR a máme 
díky tomu šanci dotáhnout věci, za které jsme roky 
bojovali.
Rád bych se v příštích třech letech soustředil na trh 
práce a pohlídal, že bude platit dohoda nad sou‑
časnou novelou zákoníku práce, chci protlačit ještě 
jednu novelu, která podpoří elektronizaci a sníží 
byrokracii okolo zaměstnávání nebo navýšení kvót 

pro zaměstnání cizinců. V oblasti zdravotnictví plá‑
nuji dotáhnout reformu pracovně ‑lékařských služeb, 
podpořit reformu financování zdravotnictví nebo 
posílit roli zaměstnavatelů v prevenci. 
Jsem připraven zabránit nejhorším nápadům okolo 
změn DPH a podpořit poctivé podnikatele v těžce 
zasažených sektorech. Mým cílem je také udržet náš 
hlas v Evropě i po českém předsednictví, důležité 
věci řešit už v Bruselu, a ne až v Praze a posílit spo‑
lupráci s Eurochambres.

Michal Štefl
kandidát na viceprezidenta, navržený KHK jižní Moravy
Aktuálně mám v prezidiu na starosti dopravu, život‑
ní prostředí, stavebnictví a regionální rozvoj a vědu, 
výzkum a inovace. Tyto gesce spolu v posledních le‑
tech úzce souvisí a rád bych se jim věnoval i nadále.
Jedním z hlavních témat posledního volebního 
období byla novela stavebního zákona, jejímiž hlav‑
ními úkoly mají být především urychlení výstavby 
a snížení byrokracie. Po mnoha složitých diskuzích 
prošla velmi úspěšně sněmovnou a začneme řešit její 
aplikaci v praxi, především v oblasti digitalizace.
V rámci Dopravní sekce intenzivně řeším propagaci 
a prosazování vysokorychlostních tratí. Dalším 

zásadním tématem je rozvoj dostupného a udrži‑
telného bydlení, které se kvůli vysokým sazbám hy‑
poték stalo jedním z hlavních témat letošního roku. 
V oblasti životního prostředí prosazuji realistický 
pohled na Green Deal a realizaci s ním souvisejících 
opatření. Rovněž se věnuji výstavbě vědeckotechnic‑
kých parků, které výrazně přispívají ke spolupráci 
firem s vysokými školami a výzkumnými organiza‑
cemi. ■
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